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  ون تاکســی های جدید با سقف های بلند که باعث 
راحتی مســافران نســبت به ون های نسل پیش 
می شوند، به ناوگان زرد حمل ونقل عمومی تهران 
اضافه شــدند. این ون ها به کمک تاکســیرانی در 
جابه جایی هرچه بهتر شهروندان در شهر می آیند؛ 
آن هم در روزگاری که بیش از 90درصد تاکسی های 
تهران فرســوده هستند. بر این اســاس، قرار است 
جدا از 630ون تاکســی که دیروز بــه بهره برداری 
رسیدند، تا پایان سال هزاردستگاه ون تاکسی دیگر 
هم به جمع فعلی افزوده شــوند. البته مدیرعامل 
سازمان تاکسیرانی می گوید که 2500ون تاکسی 
جدید دیگر هم سال آینده به ناوگان وارد خواهند 
شد. علیرضا زاکانی، شــهردار تهران نیز در مراسم 
رونمایی از  ون تاکسی های جدید از تلاش هایی برای 
به کارگیری ون های برقی، ایجاد 52ایستگاه شارژ 
خودرو و ســاخت یا وارد کردن اتوبوس های برقی 

خبر می دهد.
در سیزدهمین شنبه امید و افتخار آیین رونمایی 
از  ون تاکسی های ناوگان تاکســیرانی شهر تهران 
با همکاری وزارت کشــور با حضور علیرضا زاکانی، 
شهردار تهران، مالک شــریعتی، نماینده تهران در 
مجلس شورای اسلامی، مهدی خطیبی، مدیرعامل 
گروه صنعتی ایران خودرو، مهدی اســماعیل بگی، 
مدیرعامل ســازمان تاکســیرانی تهــران، جواد 
توسلی مهر، مدیرعامل ایران خودرو دیزل و برخی 
از مدیران شــهری به میزبانی شرکت ایران خودرو 

دیزل برگزار شد.
 به این ترتیب، یکــی دیگر از شــنبه های امید و 
افتخار به موضــوع تقویت و توســعه حمل ونقل 
عمومی اختصــاص یافــت و طی آن شــهردار و 
مدیرعامــل ایران خودرو حامــل خبر های خوبی 
برای تهرانی ها بودند کــه برنامه ریزی برای ورود 
تاکسی های اتوماتیک و برقی، راه اندازی تاکسی لند 
و سرمایه گذاری مشترک کارخانه های خودرو سازی  
ایران خودرو و سایپا در بخش حمل ونقل عمومی و 
تاکســیرانی ازجمله مهم ترین آنهاست. در پایان 
این مراســم، تعدادی تاکســی ون وانا با ظرفیت 
جابه جایی هرکدام ۱2نفر بــه چرخه حمل ونقل 

عمومی پایتخت اضافه شــد. همچنیــن در پایان 
این مراسم از خانواده شــهید مدافع حرم مسعود 

عسگری تقدیر شد.

 شرایط امروز را باید به چشم یک فرصت ببینیم
شهردار تهران در مراسم دیروز به توضیحاتی درباره 
برخی از اقدامات انجام شده اخیر پرداخت و گفت: 
»امروز از کل ظرفیت تولید آســفالت سال گذشته 
عبور کردیم. زیر ساخت های جدی نیز در این زمینه 
فراهم می شود. هم وغم ما گره گشــایی از زندگی 

مردم است.«  
زاکانی در ادامه با اشاره به این موضوع که این ایام، 
ایام آشوب است و از دشمن انتظاری جز دشمنی و 
نشستن روی زخم نداریم، گفت: »دشمنان ما شامل 
آمریکا، بخشی از اروپا، غده نامشروع سرطانی منطقه 

یعنی اســرائیل و متحجرین منطقه به پرچمداری 
عربســتان فکر کردند که می توانند انتقام از اسلام، 
مردم و رهبری بگیرند که البته مثل همه ســنوات 
گذشــته اشــتباه کردند و تیر آنها به سنگ خورد؛ 
فرصتی برای ماســت که به آن زخم هــا بپردازیم، 
زمینه های مورد طمع آنها را از بین ببریم و نسبت 
به ارتقای ســطح خدمتگزاری و پیشرفت و آبادانی 
شــهر تهران اهتمام بالاتری داشــته باشیم. امروز 
درحالی که دشــمنان هدف تجزیه کشور را دارند، 
ما باید بیشتر قدر هم را بدانیم و نسبت به وحدت و 
نوکری هموطنان خود تلاش زیادی داشته باشیم. 
ما حاضریم جان خود را بدهیم تا افراد معترض برای 
کشورشان کار کنند؛ البته این جدا از آنهایی است 
که عامل دشمنان هستند، اما عنصر احساسی نیاز 

به هدایت، ارتباط و تعامل دارد.«

خودرو های برقی در راه تهران 
شــهردار تهران با بیان اینکه خودروهایی که از آنها 
رونمایی شد، بسیار زیبنده و مناسب برای استفاده 
مردم اســت، گفت: »باید کم کم به سمت ون برقی 
برویم. در این زمینه راه اندازی ایســتگاه های شارژ 
در 52 محل با همکاری مپنا در حال انجام اســت. 
تا پایان سال 25 دستگاه سواری تارای برقی آماده 
می شود که امیدواریم بعد از آن اتوبوس، ون و سواری 
برقی داشــته باشــیم. بخش خارجی در مقطعی 
می خواست با واردات در این بخش سرمایه گذاری 
کند و شــبکه حمل ونقل ما را دست بگیرد. برای ما 
مهم است که ســرمایه گذار و خودروسازان داخلی 
این شبکه را در دست بگیرند. صندوق بازنشستگی، 
سازمان ســرمایه گذاری و بانک شهر نیز می توانند 
در این زمینه سرمایه گذاری کنند. تلاش کردیم با 
ایران خودرو دیزل زمینه ساز یک خدمت برای مردم 

باشیم و سطح خدمتگزاری را بالا ببریم.«

سهم 30درصدی حمل ونقل عمومی در جابه جایی ها
زاکانی با اشــاره به اینکه عنصر حمل ونقل عمومی 
از اعتماد عمومی برخوردار نیست و شاهد استفاده 
۷0درصدی از خودروهای شخصی هستیم، گفت: 
»وضعیت ایــن 30درصد هم طوری اســت که در 
بحث مترو به اندازه ۷خط موجود هم واگن نداریم. 
در ۷خط 2500واگن نیاز داریم، اما کل داشــته ما 
۱500واگن اســت که 200مورد از رده خارج شده 
به حساب می آید و اکثر مابقی آن نیاز به اورهال دارد. 
در بحث اتوبوســرانی هم 2۱0خط اتوبوس داریم و 
در ابتدای دوره فعلی فقط 2225دستگاه اتوبوس را 
تحویل گرفتیم؛ آن هم در شرایطی که در سند جامع 
۱0هزار و بعد از آن 9 هزار دستگاه به عنوان نیاز تهران 
مطرح شده اســت و امروز فاصله زیادی تا آن نقطه 
داریم. بر همین اساس به سمت تراموا رفته ایم و در 
کنار آن توسعه بازبینی خطوط و ایجاد بهره مندی از 
این ظرفیت ها و توسعه اتوبوس های خودمان را دنبال 
کردیم تا به تدریج از دستگاه های دیزل به گازسوز و از 
آن به برقی عبور کنیم.«  اینطور که سکاندار پایتخت 
اعلام کرد در وهله نخست برنامه ها رسیدن به 5هزار 
اتوبوس هدف گذاری شده است. او اعلام کرد که برای 
تحقق چنین هدفی حاضرند قدرالسهم خود را برای 
تولیدات 3سال آینده شرکت های تولیدی بپردازند و 

اگر نیاز شد از خارج نیز خرید کنند.

تقویت تاکسیرانی با ون های زرد
زاکانی: سوخت وسایل حمل ونقل عمومی برای کاهش آلودگی هوای پایتخت تغییر می کند

8شعبه جدید به مجموعه فروشگاه های زنجیره ای شهروند افزوده می شود

در سیزدهمین شنبه های امید و افتخار 630ون تاکسی جدید به ناوگان زرد پایتخت اضافه شدند

شهروند در مسیر توسعه

  چه تعداد فروشگاه به شبکه شهروند افزوده می شود و 
دلیل افزایش تعداد شعبه ها چه بود؟

8شعبه جدید به مجموعه شعبه ها افزوده می شود. افزایش خدمات رسانی 
در مناطق مختلف پایتخت و شهرستان ها و شــهرهای اطراف تهران، 
توسعه کسب و کار، ایجاد درآمد پایدار، اشتغال زایی، حمایت از تولیدات 
داخل و محصولات ایرانی و ســهولت دسترسی شــهروندان مناطق 
مختلف به کالای با کیفیت و قیمت مناسب، کاهش ترافیک و سفرهای 
غیرضروری و… از مهم ترین دلایل افزایش فروشــگاه های زنجیره ای 
شهروند است. با توجه به تأکیدات شهردار محترم تهران درباره راه اندازی 
فروشگاه های شهروند، شعبه های جدید در محلات مختلف و با مساحت 
کمتر از هزار متر مربع با هدف دسترسی آسان و مناسب عموم شهروندان 

در کلانشهر تهران، سایر استان ها و شهرستان ها، راه اندازی می شوند.
امکانات فروشگاه ها برای دریافت و انبارکردن کالا ها 
کافی است یا به حمل ونقل دائمی از انبار هایی در نقاط دیگر شهر 

وابستگی روزانه دارند؟
تمام فروشگاه های کوچک شهروند در حد دپوی کالاهای اساسی و مورد 
نیاز مشــتریان، دارای انبار و محل نگهداری هستند، با وجود این برای 
شعبه های کوچک تر، برخی فروشگاه های بزرگ به عنوان فروشگاه معین 
و هاب درنظر گرفته  شــده تا کالای مورد نیاز فروشگاه های کوچک تر 

بدون وقفه تامین شود.
نیروی انسانی مورد نیاز در فروشگاه های جدید چگونه و 

طبق چه مقرراتی جذب می شوند؟
نیروی جدیدی جذب نشده است. این فروشگاه های جدید با مدیریت 
هزینه، استفاده از نیروهای موجود و تکیه بر توان و ظرفیت داخلی منابع 

انسانی شهروند راه اندازی می شوند.
آیا زمینه توسعه شعبه های شــهروند به استان های 
همسایه تهران مهیاســت و مانع قانونی یا نیاز به کسب موافقت 

دستگاه ها، وجود ندارد؟
برای توسعه شهروند در اقصی نقاط تهران و سایر کلانشهرها هیچ منع 
قانونی وجود ندارد و هم اکنون با برخی استان ها و کلانشهرهایی همچون 
زاهدان، اراک، اهواز، مشهد و... در حال مذاکره هستیم. همچنین طرح 
توسعه مشارکتی شهروند با سایر شــرکت ها و فعالان اقتصادی برای 
راه اندازی شعب جدید در قالب فروشــگاه های محلی)شهروند محله( 
و فرانچایز )جذب مشــارکت( از طریق سایت شــهروند درحال حاضر 

امکانپذیر است.

مهدی اسماعیل پور گزارش
روزنامه نگار

رئیس جمهور در اجلاس شورای عالی استان ها:
شوراها بهترین مشاور دولت 

هستند
یازدهمیــن اجلاس شــورای عالی اســتان ها بــا حضور 
رئیس جمهور برگزار شد. سیدابراهیم رئیسی در این اجلاس 
با اشــاره به جایگاه ویژه شورای عالی اســتان ها در قانون 
اساســی، گفت: »قانون اساســی، بنا بر تقویت جمهوریت 
نظام و اصل توجه به اراده، خواســت و مشــارکت مردم در 
تصمیم ســازی ها و تصمیم گیری ها، یکــی از ارکان مهم 
تصمیم گیری را شوراهای اسلامی شهر و روستا معرفی کرده 
اســت.« او ادامه داد: »اجرای عدالت اجتماعی و اقتصادی 
در همه سطوح و مبارزه با فقر، فســاد و تبعیض از شئونات 
شوراهاست و سازوکار شوراها باید به نحوی باشد که بتواند 
از هرگونه تبعیض و فسادی پیشگیری کند.« رئیس جمهور 
با تأکید بر اینکه نظرات شــوراها به عنوان جایگاهی که از 
مردم نمایندگی دارند، باید در نحوه بودجه ریزی روســتا یا 
شهر یا اســتان مورد توجه قرار بگیرد، عنوان کرد: »شورا 
مقام تصویب کننده بودجه نیست ولی مقام اعلام نظر برای 
بودجه اســت و می تواند در رابطه با بودجه نسبت به استان 
یا شهرستان اعلام نظر کند و اگر چه اساس اظهارنظرش با 
نگاه های منطقه ای و محلی اســت، اما باید نگاه کلان ملی 
هم داشته باشــد.« او اجرای عدالت بر مبنای توجه به سند 
آمایش سرزمینی را از دیگر اهداف مهم فعالیت شوراها در 
کشور عنوان کرد و ادامه داد: »یکی از اهداف مهم در شوراها 
و برای کشور، اجرای عدالت اســت. در وهله اول این دولت 
اســت که مکلف به اجرای عدالت است و در دولت مردمی، 
خودمان را موظف به اجرای عدالت می دانیم، اما شوراها نیز 
باید اجرای عدالت را دنبال کنند.«   رئیسی گفت: »شوراها 
در اجرای عدالت فقط به محله و شهر خودشان توجه نداشته 
باشند، بلکه نگاه آنها از یک سو به محل خودشان و از سوی 
دیگر به محل خودشان نسبت به منطقه و کشور باشد؛ این 
همان نگاه مبتنی بر ســند آمایش ســرزمینی در راستای 
تحقق عدالت است که کمک می کند نگاه ما در مسیر اجرای 
عدالت، عادلانه باشد.« رئیس جمهور نظر شوراها در مورد 
بودجه و اعتبارات را با لحاظ ســند آمایش سرزمینی حائز 
اهمیت دانســت و یادآور شد: »نظر شــوراها از این منظر 
می تواند کمک بسزایی برای دولت در تنظیم و برای مجلس 

در تصویب لایحه بودجه باشد.« 
رئیسی با اشــاره به تکرار تعبیر آرمانشهر در کلام فلاسفه 
عنوان کرد: »منظور از آرمانشــهر لزوما شهر نیست، بلکه 
منظور هر جای آبادی است که مردم در آن زندگی می کنند. 
این آرمانشهر دارای چه مشخصاتی باید باشد، اینجا سنگ 
زیربنای آنچه می تواند شهر و روستای ما را در تراز قرار دهد، 
عبارت است از عقلانیت، معنویت، اخلاق و عدالت که باید بر 
هر منطقه  ما حکمفرما باشد.« رئیس جمهور با تأکید بر اینکه 
اعضای شوراها باید حاکمیت اخلاق و عدالت را در منطقه ای 
کــه آن را نمایندگی می کنند، دنبال کننــد، گفت: »اینها 
آرمان ها و اهداف مهمی هستند که در قانون اساسی به نحوی 
ذکر شده اند و اعضای شوراها باید همواره به دنبال مقابله با 

تبعیض، روابط ناسالم و فساد و اجرای عدالت باشند.« 
رئیســی با بیان اینکه فســاد در قرآن به معنای هر چیزی 
است که از اعتدال و عدالت خارج شود، یادآور شد: »شوراها 
مراقبت کنند که روابط، روابط ســالم باشد و روابط ناسالم 
پا نگیرد، چرا که روابط ناســالم هم شــورا و هم شهرداری، 
هم سازمان ها و هم ادارات دولتی را درنظر مردم بی اعتبار 
می کند و باعث آسیب رســاندن و کاهش سرمایه اجتماعی 
می شــود.« او تأکید کرد: »اگر مردم احساس کنند روابط 
در شوراها، یعنی روابط بین شورا با شهرداری، فرمانداری و 
استانداری و دیگر سازمان ها و ادارات، روابطی کاملا سالم و 
در جهت ارتقای امور و پیشرفت تعریف شده، این برای آنها 

اطمینان بخش است.« 

درخواست شورا: نظردهی در تدوین برنامه هفتم کشور
همچنین رئیس شورای عالی استان ها در این اجلاس گفت:  
»بسیار خرســندیم که فرصتی فراهم شــد تا نمایندگان 
مردم در خدمــت رئیس دولت مردمی باشــند و از نزدیک 
دغدغه های خود را با وی در میان بگذارند.« پرویز سروری 
خطاب به رئیس جمهور عنوان کــرد: »با توجه به در پیش 
بودن بررســی و تدوین برنامه هفتم توسعه کشور، دستور 
بدهید شــورای عالی اســتان ها به عنوان نماینــده جامعه 
شورایی کشــور در تدوین این برنامه حضور داشته باشد و 
نظرات خود را ارائه کند.« او عنوان کرد: »جامعه شــورایی 
یک جامعه بی بدیل است که ۱26 هزار عضو از تمام کشور از 
میان سلایق، اقوام و مذاهب گوناگون دارد که از مردم رأی 
گرفته و معتمد آنها از کوچک ترین روستاها تا بزرگ ترین 
شهرها هستند. شــوراها حلقه اتصال بین مردم و دولت و 
حاکمیت هستند و ظرفیت بی بدیلی محسوب می شوند که 
نمونه آن در کشور وجود ندارد، اما متأسفانه از آن استفاده 

حداقلی می شود.«
رئیس شــورای عالی اســتان ها گفت: »شــوراهای شهر و 
روستاها و شورای عالی استان ها ظرفیتی هستند که می تواند 
راه را برای دولت مردمی در خدمت رسانی هموار کند؛ چرا که 
نزدیک ترین افراد به مردم و مشکلاتشــان همین شوراها 
هستند و ما خود را ملزم می دانیم در مسیر خدمت به مردم 
از دولت حمایت کنیم.« پرویز سروری درباره اهمیت نقش 
شوراها در امور شهرهای کشور تأکید کرد: »مسئول اجرای 
قانون اساسی و صیانت از آن رئیس جمهور است اما در مورد 
شــوراها مشــاهده می کنیم که یک فصل قانون اساسی یا 

متروک مانده یا استفاده حداقلی از آن می شود.«

 مهدی هدایت
 مدیرعامل سازمان نوسازی شهر

بهســازی نمــای جزیــره میانــی شــامل 
تعویــض کرکــره و ســایه بان ها، حــذف 
کولرهای آبــی، تعویض نعــل درگاه های 
بــه  بــا توجــه  چوبــی و جداره ســازی 
ارزش های تاریخی آن، بخشی از مرمت 
و ســاماندهی میدان سیداســماعیل در 
شــرق بازار بزرگ تهران اســت. عملیات 
اجرایــی در جداره های پیرامــون میدان و 
در ضلع شرقی ادامه یافته و هم اکنون، 
اقدامــات اجرایــی و بهســازی کالبدی در 
این میدان به صورت پیوسته ادامه دارد. 
ایــن میــدان از دوره قاجــار و در حافظــه 
تاریخی شهر تهران جایگاهی ویژه دارد.

 حمیدرضا صارمی
 معاون شهرسازی و معماری 

شهرداری تهران 
طــرح تفصیلــی شــهر تهــران بایــد بــا 
رویکــرد توســعه مبتنی بــر حمل ونقــل 
همگانــی)TOD( مــورد بازنگــری قــرار 
گیــرد. ایــن توســعه یکــی از تجربیــات 
موفــق در دنیا بــرای حل چالــش ترافیک 
شهر هاست؛ چراکه مبتنی بر بهره مندی 
حداکثــری از ظرفیــت ایســتگاه های 
حمل ونقل عمومی پرسرعت شامل مترو 
و BRT اســت؛ یعنی اگر محل سکونت 
شهروندان در نزدیکی ایستگاه های این 
خطوط قرار گیرند افراد ترجیح می دهند 
از این سیستم برای تردد در سطح شهر 

استفاده کنند.

معاون فنی و عمرانی شهرداری تهران، 
از پخــش و اجرای 18هزار تن آســفالت 
در جریــان بهســازی روکش آســفالت 
بزرگــراه شهیدســتاری طــی امســال و 
سال گذشته خبر داد. عباس شعبانی 
گفت: »تلاش برای بهسازی و مرمت 
روکش آسفالت بزرگراه شهیدستاری 
از اوایل سال1400 آغاز شد و در همان 
سال عملیات تراش و روکش آسفالت 
در مسیر جنوب به شــمال این بزرگراه 
حدفاصل آزادراه شهیدفهمیده)تهران-
کــرج( تــا میــدان دانشگاه)ســیمون 
بولیــوار( در مســیرهای تنــدرو و البتــه 
در بخش هــای آســیب دیده صــورت 
پذیرفت. تاکنون برای انجام این پروژه 
بهســازی، 18هــزار تــن آســفالت در 
مســاحتی بالــغ بــر 128هــزار مترمربع 

پخش و اجرا شده است.

18000
تن

اختتامیه هشتمین دوره جشنواره فیلم 
کوتاه دانش آموزی مدرسه برگزار شد. 
مهــدی امیــری، مدیــرکل آموزش های 
شــهروندی شــهرداری تهــران گفــت: 
»شــهرداری تهران بــرای نخســتین بار 
با هدف آشنایی دانش آموزان سراسر 
کشــور با دغدغه های مدیریت شهری 
تهــران در ایــن جشــنواره بــا ۳موضوع 
چهــارم،  نســل  دوم  گام  اصلــی، 
آســیب های اجتماعــی و کــودکان کار 
و خیابــان اخــلاق و آداب شــهروندی 
شرکت کرد و حدود 1۷0اثر از گروه های 

مختلف به دست ما رسید.« 
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بهبود روابط  فردی و خانوادگی 
بانوان با افزایش آگاهی

 روز گذشته کلاس آموزشی با موضوع »تاب آوری 
اجتماعی و ارتقای سلامت جسمی و روانی زنان 
و دختران« در قالب بخشی از اجرای طرح ریحان 
شــهر و باهدف خودمراقبتی زنان، بهبود روابط 
زوجین و پیشــگیری از آســیب های اجتماعی 
بانوان در یکی از محله های منطقه ۱5 با همکاری 
سرای محله و مســاجد و زنان فعال در 2 گروه 
دختران ۱5 تا 20 و زنان 30 تا ۴0ســاله برگزار 
شد. به گزارش همشهری و به گفته سید پوران 
موســوی مدیرعامل جمعیت همیاران سلامت 
روان استان تهران که مســئولیت برگزاری این 
طرح را به عهده دارد، منطقه ۱5 به دلیل جمعیت 
30 درصدی اتباع، بالابودن میزان ریسک پذیری، 
افزایش زنان سرپرست خانوار و ... به عنوان جامعه 

هدف این طرح قرار گرفته است. 
تا کنون 5 جلســه آموزشــی با حضور اســاتید 
متخصص تشکیل شده و به گفته موسوی بانوان 
از این کلاس ها استقبال کرده و خواستار تداوم 
آن هســتند. زنان و دختران با شــرکت در این 
کلاس ها به خودآگاهی می رســند و می آموزند 
چگونه عزت نفس شــان را در جامعه حفظ کنند 
و درنهایت روابط سالم و بهتری با دیگران داشته 
باشند. این دوره آموزشی آذرماه به اتمام می رسد 
و انتظار است با اســتمرار چنین آموزش هایی، 
آگاهی بخشی و بهبود وضعیت زنان این منطقه 

تقویت شود.
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امکان نوسازی تاکسی های تهران در 5سال 
مهدی خطیبی، مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو

شاهد رشد کیفیت در تولیدات هستیم و حداقل ۵0درصد رشد کیفی را خواهیم داشت. بدون شک 
یکی از مولفه های اصلی قدرت در نظام اقتصادی و اجتماعی کشور، حوزه حمل ونقل عمومی است. 
باید تمام تاکسی هایی که در شهر تهران استفاده می شوند، به سمت استفاده از دنده اتوماتیک بروند. 
می توانیم در برنامه ۵ساله کل تاکسی های تهران را نوسازی کنیم. ما به شرکت های واقعی تاکسیرانی 
نیاز داریم؛ به طوری که رانندگان براساس قراردادهایی با این شرکت ها فعالیت کنند. ما نهایت تلاش 
خود را می کنیم که به تعهدات و قراردادها پایبند باشیم و در حد اعلای کیفیت، تولیدات را تحویل 
دهیم. در ذیل تعاونی های ایران خودرو، قرار بر این است که شرکت خصوصی تاکسیرانی راه اندازی 
شود که شرکت مالکی بوده و تمام خودروهای آن دنده اتوماتیک خواهد بود. شروع به کار شرکت هم 
با خودروی تاراست. همچنین نخستین تاکسی لند با همکاری شرکت سایپا راه اندازی خواهد شد و 

تمام خدمات مرتبط با تاکسی ها در این فضا ارائه می شود.

مکث

ظرفیت تولید 7500دستگاه ون
جواد توسلی مهر، مدیرعامل ایران خودرو دیزل

ظرفیت تولید ایران خودرو دیزل در ســال در بخش اتوبوس، ۵هزارو۸۵0دستگاه است. یکی از 
شرکت های ما آمادگی دارد ۵00دستگاه اتوبوس را تا پایان سال بازسازی کرده و تحویل دهد. ما در 

تولید ون نیز 7۵00دستگاه ظرفیت داریم.

مکث

تخصیص بودجه ۲هزار میلیاردی برای تولید خودروهای گازسوز 
مالک شریعتی نیاسر، نماینده مردم تهران در مجلس

شدت مصرف انرژی در کشور وضعیت خوبی ندارد. قرار بود طی ۱0سال و تا پایان برنامه ششم، شدت 
مصرف انرژی را به نصف کاهش دهیم، اما متأسفانه امروز نه تنها به نصف نرسیدیم، بلکه افزایش 
شدت مصرف را نیز شاهد بودیم. برنامه های این بخش در قوانین بودجه سنواتی و برنامه هفتم توسعه 
پیش بینی شده است. تنوع سبد سوخت کشور توسعه پیدا کرد و خودروهای LPG سوز که در دولت 
قبلی حذف شده بود، اضافه شد؛ به طوری که در بودجه سال۱۴0۱ بالغ بر 2هزار میلیارد تومان به این 
بخش اختصاص یافته است. اگر خودروساز آمادگی تولید LPG  سوز را داشته باشد، ما نیز آمادگی 
این همکاری را داریم. قیمت این سوخت بالاتر از CNG و پایین تر از بنزین خواهد بود که در جنبه 

اقتصادی اثرگذار است؛ ضمن اینکه پدافند غیرعامل را نیز تقویت خواهد کرد.

مکث

78هزار تاکسی و 
ون تاکسی در تهران فعال هستند.

 2500ون در شهر تهران فعالند.
630ون از طریق همکاری میان وزارت کشور و شهرداری تهران 

به تهران افزوده شد.
200ون دیگر از طریق صندوق کارآفرینی امید به شهر اضافه می شوند.

2500ون سال آینده به ناوگان اضافه خواهند شد.

تعداد ون ها به 5000دستگاه افزایش پیدا می کند.

فروشگاه های شهروند،یکی از بزرگ ترین مجموعه های خرده فروشی است که در  
طول سال ها بخشی از مایحتاج شهروندان تهرانی را تامین کرده است. امسال با 
برنامه ریزی شهرداری تهران این مجموعه در مسیر توسعه قرار گرفته و شعبه های 
جدید آن در تهران راه اندازی می شود. به گزارش همشهری، مدتی پیش خبر هایی 
از واگذار شدن برند شــهروند به میان آمد ولی این واگذاری لغو شد و اکنون ۴۵فروشگاه موجود 

شهروند باز هم یک مجموعه یکپارچه را تشکیل می دهند. از طرف دیگر با هماهنگی شرکت مترو 
در ایستگاه های جدید مکانی برای ایجاد فروشگاه درنظر گرفته می شود و در سایر ایستگاه ها بعد 
از بهره برداری و پس از بررسی فضا و امکانات حتما فروشگاهی راه اندازی خواهد شد. طرح فروش 
اقساطی و تحویل کالا در درب منزل نیز در حال نهایی شــدن است. با داوود قربانیان، مدیرعامل 

شهروند در این باره صحبت کردیم.
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